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Ad 15  
Sprawy różne 
 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i 
Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski  
 
Członek Komisji Iwona Kołos poprosiła o wyjaśnienie jak Pan Burmistrz interpretuje 
konieczność zapewnienia mieszkańcom odbioru czystej wody (wód opadowych) z posesji w 
sytuacji dot. ul. Reja?  Chodzi o odniesienie się do ustawy Prawo wodne (art. 35, ust. 3,  
punkt  7).  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta  
Burmistrz Miasta informuje, że przytoczony przepis nie wskazuje na konieczność odbioru 
wód opadowych, czy roztopowych z terenu nieruchomości przyległych do pasa drogowego  
ul. Reja, lecz tylko definiuje, co usługi wodne obejmują.  
Należy zauważyć, że kanalizacja deszczowa, jako element drogi, powinna służyć odwodnieniu 
drogi. Przekrój kanalizacji deszczowej jest projektowany przez uprawnione do tego osoby 
jedynie ze względu na odprowadzenie wód opadowych i roztopowych z pasa drogowego, nie 
biorąc pod uwagę przyległych nieruchomości.   
 
 
Członek Komisji Danuta Karniewicz zgłosiła następujące pytania: 

1. Kto przechowuje dokumentację dotyczącą podłączenia mieszkańców do wody, 
kanalizacji i burzówki?  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta  
Burmistrz Miasta informuje, że należy rozróżnić trzy różne przypadki, w zależności od 
tego, kto jest inicjatorem i jednocześnie inwestorem budowy przyłącza do 
wybudowanej w ulicy sieci, a mianowicie: 

 dokumentację, dotyczącą podłączenia mieszkańców do sieci wodociągowej i 
sieci kanalizacji sanitarnej w przypadku ich realizacji przez Miasto Bielsk 
Podlaski, przez okres trwania inwestycji do chwili oddania do użytkowania 
przechowuje się w Referacie Inwestycji i Zamówień Publicznych Urzędu 
Miasta Bielsk Podlaski. W późniejszym okresie przedmiotowa dokumentacja 
powykonawcza przekazywana jest do archiwum zakładowego;  

 dokumentację, dotyczącą podłączenia mieszkańców do sieci wodociągowej i 
sieci kanalizacji sanitarnej w przypadku ich realizacji przez Przedsiębiorstwo 
Komunalne Sp. z o.o. Bielsku Podlaskim, domniemanym jest, iż przechowuje 
je ww. spółka; 

 dokumentację, dotyczącą podłączenia mieszkańców do sieci wodociągowej, 
sieci kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej, w związku z ich budową 
przez zainteresowanego (właściciela przyległej do pasa drogowego 
nieruchomości) przechowuje sam zainteresowany, który jednocześnie był 
inwestorem i nadal pozostaje właścicielem wybudowanego przyłącza.  
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2. Ile rodzin podłączyło się do kanalizacji na ul. Sikorskiego, Kowalskiej i Grunwaldzkiej? 
 
Stanowisko Burmistrza Miasta  
Burmistrz Miasta informuje, że dnia 14 lipca 2021 r. nastąpił odbiór końcowy 
wykonanej inwestycji, polegającej na budowie sieci: kanalizacji sanitarnej, kanalizacji 
deszczowej oraz wodociągowej wraz z odtworzeniem nawierzchni w ulicach: 
Sikorskiego, Kowalskiej i Grunwaldzkiej, zrealizowanej w ramach zadania 
„Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie miasta Bielsk Podlaski”. 
Złożono pismo do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Bielsku 
Podlaskim, zawiadamiające o zakończeniu robót w ww. ulicach i planowanym 
przystąpieniu do użytkowania. W odpowiedzi organ nie wniósł sprzeciwu.  
Obecnie trwa rozliczanie finansowe inwestycji w celu przyjęcia na stan urzędu 
wytworzonych środków trwałych w celu późniejszego przekazania ich 
Przedsiębiorstwu Komunalnemu Sp. z o.o. aneksem do istniejącej umowy dzierżawy. 
Po protokolarnym przekazaniu ww. spółce, wybudowanej sieci kanalizacji sanitarnej i 
wodociągowej, możliwym będzie wykonywanie podłączeń poszczególnych 
nieruchomości.   
Wobec opisanej sytuacji, obecnie nie ma możliwości, aby zainteresowani mogli 
wykonywać przyłącza do wybudowanej sieci kanalizacji sanitarnej.   

 
 
Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 
Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego 
 
Członek Komisji Artur Maciej Żukowski w imieniu mieszkańców poprosił o uruchomienie 
drugiej lampy ulicznej na ul. Lotniczej, znajdującej się w pobliżu ul. Wojska Polskiego.  
 
Stanowisko Burmistrza Miasta  
Burmistrz Miasta informuje, że ww. oprawa z przyczyn technicznych, tj. generowanie 
zakłóceń do sieci, nie może być załączona do systemu oświetlenia ulicznego. Przedmiotowa 
oprawa jest przewidziana do wymiany na oprawę LED podczas najbliższych prac 
konserwacyjnych prowadzonych w tej części miasta. 
 
 
Komisja Finansów i Budżetu Miasta 
 
Członek Komisji Mikołaj Osipiuk powiedział, że mieszkańcy ul. Poświętnej w Bielsku 
Podlaskim zgłosili narastający problem wjazdu samochodów na osiedle, w dzień targowy 
(czwartek). Zwrócił się z prośbą, aby odpowiednie służby zainteresowały się problemem i 
poinformowały o zajętym stanowisku.  
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Stanowisko Burmistrza Miasta: 
Burmistrz Miasta informuje, że: 

1. parkowanie samochodów jest prawidłowe i nie stwarza zagrożenia w obsłudze 

komunikacyjnej tej ulicy; utrudnienia dla mieszkańców najbliższego osiedla, w 

związku z prowadzoną na terenie targowicy miejskiej działalnością handlową,   

trwają zaledwie kilka godzin (około 4). Niemniej jednak Burmistrz Miasta postara się 

jeszcze raz temat przeanalizować w terenie w najbliższy czwartek;   

2. w ramach harmonogramu odbioru odpadów komunalnych w zabudowie 

jednorodzinnej czwartek jest dniem, w którym odbiory nie są dokonywane. 

Natomiast są dokonywane z wiat śmietnikowych w zabudowie wielorodzinnej. Ze 

względu na częstotliwość odbioru odpadów, a także ich ilość, nie jest możliwe 

wykluczenie czwartku z całkowitego odbioru tych odpadów. 

 

Na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, 
Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego poproszono o 
wyjaśnienie, czy w przypadku zwołania posiedzenia w trybie stacjonarnym, członek komisji 
może uczestniczyć w trybie zdalnym? Jeżeli nie, to jaka jest podstawa prawna?  
 
Na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji 
Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski zostało 
zgłoszone zapytanie, czy osoba niezaszczepiona z powodów zdrowotnych, jeżeli poczuje się 
zagrożona, to czy w przypadku odbywania komisji lub sesji zwołanej w trybie stacjonarnym, 
będzie mogła uczestniczyć on-line, tj. w trybie zdalnym? 
 
Stanowisko Burmistrza Miasta  
Burmistrz Miasta uzyskał stanowisko prawne dotyczące hybrydowej formy posiedzenia 
komisji Rady Miasta, z którego wynika, że: 
 

„Zgodnie z art. 15 zzx ust. 1-3  ustawy covidowej, w okresie obowiązywania stanu 

zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii organy stanowiące jednostek samorządu 

terytorialnego oraz działające kolegialnie organy: wykonawcze w jednostkach samorządu 

terytorialnego (…) mogą zwoływać i odbywać obrady, sesje, posiedzenia, zgromadzenia lub 

inne formy działania właściwe dla tych organów, a także podejmować rozstrzygnięcia, w tym 

uchwały, z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość lub 

korespondencyjnie (zdalny tryb obradowania). Obradowanie w zdalnym trybie zarządza 

osoba uprawniona do przewodniczenia danemu organowi stanowiącemu jednostki 

samorządu terytorialnego oraz innemu organowi działającemu kolegialnie. Przepisy te 

stosuje się odpowiednio do kolegialnych organów wewnętrznych, takich jak komisje oraz 

zespoły, działających w organach stanowiących jednostek samorządu terytorialnego oraz 

organach działających kolegialnie (ust. 3). 
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Zasadą jest, iż posiedzenie organu (w tym organu wewnętrznego, np. komisji rady gminy) – 

także w warunkach epidemii, zwołuje się bądź w formie stacjonarnej, bądź z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość. Dopuszczalność mieszanego (hybrydowego) 

trybu posiedzenia nie została uregulowana prawnie, jednak była przedmiotem badania przez 

sądy administracyjne. W wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 

20 sierpnia 2020 r., sygn. III SA/Gl 409/20, wskazuje się, że „Nie jest wykluczona możliwość 

przeprowadzenia sesji hybrydowej, w której wykorzystanie narzędzi właściwych dla trybu 

zdalnego będzie odbywać się w obecności przewodniczącego na sali rady. Wówczas możliwy 

byłby wstęp mieszkańców na salę, na której obecni są przewodniczący i część radnych, lub 

choćby na salę, w której z monitora byłby transmitowany przebieg sesji (np. wyniki 

głosowania art. 18 u.d.i.p.). Zarówno w przypadku sesji przeprowadzanej wyłącznie w trybie 

zdalnym, jak i sesji w trybie hybrydowym, sesja powinna być transmitowana i utrwalana 

zgodnie z art. 20 ust. 1b u.s.g.” O dopuszczalności trybu hybrydowego pozytywnie 

wypowiedział się też Wojewódzki Sąd Administracyjny w Rzeszowie w wyroku z dnia z dnia 6 

lipca 2021 r. o sygn. II SA/Rz 209/21.  

 Zgodnie z art. 15zzx ust. 2 ustawy covidowej obradowanie w zdalnym trybie (a więc i 

w trybie hybrydowym) zarządza osoba uprawniona do przewodniczenia danemu organowi 

działającemu kolegialnie. Przepis ten należy traktować w okresie epidemii jako wyjątek od 

np. treści przepisów statutowych - §26 ust.3 Statutu, stanowiącego, iż szczegółowe zasady 

działania, w tym odbywania posiedzeń ustala komisja we własnym zakresie.  

 W ocenie radcy prawnego, w odpowiedzi na zadane pytanie, należy wskazać iż w 

przypadku zwołania posiedzenia w trybie stacjonarnym, członek komisji może uczestniczyć w 

jej posiedzeniach w trybie zdalnym, o ile taki tryb procedowania (częściowo zdalny) zarządzi 

Przewodniczący obradom. Nie jest wykluczone wyrażenie takiego zarządzenia także w 

trakcie trwania obrad, choć ze względów technicznych zdalny udział konkretnych radnych 

powinien być w miarę możliwości zgłaszany przed rozpoczęciem obrad. Art. 15zzx ust. 1 

ustawy covidowej nie stawia też innych warunków dopuszczalności takiego zarządzenia niż 

działanie „w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu epidemii”.  

 

 

 


